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SSvar till Motion 2025:1 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och motionärernas engagemang. 

Att lyfta och synliggöra individer som gör viktiga och betydelsefulla insatser för Svenska 
Kyrkans Unga är något förbundsstyrelsen ser mycket positivt på. En utmärkelse kan fungera 
både som ett erkännande för det arbete som har genomförts och som en uppmuntran för 
fortsatt engagemang. 

Förbundsstyrelsen tycker att det är en bra idé att introducera en utmärkelse som delas ut 
årligen på Riksårsmötet för att uppmärksamma betydelsefullt engagemang. En sådan 
utmärkelse kan bidra till att stärka banden mellan förbundsstyrelsen och medlemmar samt 
skapa stolthet och glädje inom organisationen. 

Förslaget att kriterier och nomineringsprocess ska präglas av öppenhet, tillgänglighet och 
demokrati är något som förbundsstyrelsen instämmer i. Förbundsstyrelsen föreslår därför 
bifall på motionen och tar gärna emot förtroendet att utforma ramarna för en eller flera 
utmärkelser, med ambition att för första gången dela ut detta vid nästa riksårsmöte. 

Förbundsstyrelsen föreslår att Riksårsmötet besluta 

Att bifalla motionen. 
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”Det ska vara enkelt att be om hjälp” 
Inom Svenska Kyrkan och Svenska Kyrkans Unga finns det många barn och unga. Ibland kan livet 
vara svårt och därav behöver även barn och unga få stöd i form av samtal. Att samtala med 
någon i ett själavårdande samtal behöver inte vara så svårt, men det kan vara svårt att be om 
hjälp när informationen är svåråtkomlig och bristfällig. 

Svenska Kyrkan och Svenska Kyrkans Unga har ett gott samarbete i många olika frågor och 
stödjer varandra i arbetet gällande barn och unga. Att vända Svenska Kyrkans Ungas 
medlemmar till Svenska Kyrkans möjlighet till hjälp och stöd känns som rätt väg att gå, då 
Svenska Kyrkans Unga inte har tillräckliga resurser för att bemöta behovet.  

Därför tycker vi att Svenska Kyrkans Unga ska göra informationen mer lättåtkomlig och tydlig på 
sin hemsida. I nuläget finns det en rubrik under ”Fördjupning” som heter ”Svenska Kyrkans 
Ungas nätpräst” - där det, enligt oss, finns bristfällig information och vägen dit är svår. 

Vi föreslår därför Riksårsmötet 2025 besluta; 

Att göra informationen gällande hjälp och stöd mer lättillgänglig, på hemsidan 

Att förtydliga informationen om samtalsstöd, på hemsidan 

Att förtydliga information kring tystnadsplikt, på hemsidan 

Att ändra rubriken från ”Svenska Kyrkans Ungas nätpräst” till ”Stöd och hjälp” 

_____________________________  _____________________________ 

Moa Larsson   Ida Bergman 
Vice ordförande,   Svenska Kyrkans Unga ÅRAN 
Svenska Kyrkans unga Härnösands distrikt  17/4-25 
17/4-25 
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SSvar till Motion 2025:2 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärernas engagemang. Förbundsstyrelsen 
delar helt uppfattningen om att information om stöd och samtal ska vara lättillgänglig och 
tydlig. Det är viktigt att information om hjälp och samtalsstöd både är lätt att hitta och förstå. 

Under den första delen av 2025 arbetar förbundsstyrelsen med en mindre översyn av 
hemsidan med fokus på att städa bort inaktuell information (bland annat information om 
nätprästen) och göra relevant information enklare att hitta och ta till sig (bland annat 
information om stöd, hjälp och tystnadsplikt). Som ett led av det arbetet kommer även 
sidorna på hemsidan som går igenom hur man hittar till resurser om hjälp och stöd att 
uppdateras. 

Förbundsstyrelsen tar med sig motionärernas synpunkter och kommer ta hänsyn till dessa i 
det fortsatta arbetet med uppdateringen av hemsidan. Därför föreslår förbundsstyrelsen att 
motionen anses besvarad 

Förbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

Att anse motionen besvarad. 
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SSvar till Motion 2025:3 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärernas engagemang. Frågan om 
tillgänglighet och förståelse är central i en demokratisk organisation. På Riksårsmötet är det 
viktigt att alla medlemmar kan komma till tals. 

Enligt syftesparagrafen är Svenska Kyrkans Unga en demokratisk rörelse där barn och unga får 
växa i tro och ansvar. Att förstå, delta i och bidra till demokratiska processer är en del av att 
växa i ansvar, ett ansvarstagande förbundsstyrelsen vill uppmuntra. Förbundsstyrelsen ser det 
som värdefullt att medlemmar får möjlighet att växa genom att lära sig hur beslut fattas, hur 
möten fungerar och vilket språk som används – snarare än att förenkla dessa strukturer så att 
deras djup och betydelse riskerar att gå förlorad. 

Förbundsstyrelsen har stor förståelse för att språket på Riksårsmötet ibland upplevs som svårt 
och vill därför fortsätta utveckla stödstrukturer som gör det lättare att hänga med och känna 
sig trygg. Eftersom olika personer har olika erfarenhet och upplever olika ord och begrepp som 
svåra, är det viktigt att skapa ett gemensamt språk för alla som deltar. Därför finns det 
hjälpmedel såsom ordlistor, årsmötesskolor och guider till Riksårsmötets arbete. Det finns 
också demokraticoacher som ombuden kan ta hjälp av. Förbundsstyrelsen arbetar hela tiden 
med att utveckla dessa stödfunktioner utifrån de behov som deltagarna lyfter.  

Samtidigt vill förbundsstyrelsen betona att både individen och distriktet har ett ansvar för att 
komma förberedda till mötet. Förbundet har ett ansvar att erbjuda verktyg och stöd – och 
deltagaren att använda dem. Den demokratiska gemenskapen bygger på att alla tillsammans 
bär den. 

Av dessa skäl föreslår förbundsstyrelsen att motionen avslås. 

Förbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

Att avslå motionen. 
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SSvar till Motion 2025:4 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärens engagemang. Det är viktigt att 
riksarrangemangen är tillgängliga, trygga och inkluderande för de som deltar. Av säkerhetsskäl 
används namnskyltar eller namnbrickor redan idag på många förbundsarrangemang, eftersom 
det är viktigt att veta vilka personer som tillhör arrangemanget. Förbundsstyrelsen tar till sig 
de önskemålen som motionären lyfter, men ser det inte som nödvändigt att införa en allmän 
rekommendation om att bära namnskyltar vid arrangemang. Den som vill kan alltid ta med sig 
en egen namnskylt, vilket uppmuntras.  

Varje distrikt är fri att själva besluta vilka regler som ska gälla på distriktets arrangemang och 
förbundsstyrelsen uppmuntrar till ett fortsatt arbete för att göra alla organisationens 
arrangemang så tillgängliga och inkluderande som möjligt.  

Förbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

att avslå motionen. 
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SSvar till Motion 2025:5 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärernas engagemang. 

Motionären hänvisar till GDPR1, som är en bindande rättsakt som gäller för alla medlemsstater i 

Europeiska unionen. Förordningen syftar till att ge enskilda personer starkare skydd för och 

ägandeskap över sina personuppgifter, genom ramar för hur personuppgifter får samlas in och 

användas av företag, föreningar och myndigheter. I förhållande till den som behandlar 

personuppgifter ska personer bland annat ha rätten att få veta vilka personuppgifter om sig själv 

som har samlats in, samt kunna kräva att dessa personuppgifter ska tas bort. För föreningar gäller 

inte minst att samtycke måste hämtas in innan personuppgifter kan behandlas och lagras.  

Eftersom bilder och video på sociala medier är ett vanligt sätt för distrikt och lokalavdelningar att 

synas och berätta om sin verksamhet på, blir det allt viktigare att både föreningen och 

medlemmen känner till vilka skyldigheter respektive rättigheter som gäller. PPersonuppgifter i 

GDPR:s tillämpningsområde är nämligen alla uppgifter som går att koppla till en levande 

person—bland annat bilder och filmer. 

För att då säkrare kunna tillgodose skyldigheterna som uppstår ur GDPR, har förbundet tagit fram 

en särskild blankett för förbundets nationella arrangemang där det kan förekomma fotografering 

och inspelning. Syftet är att Svenska Kyrkans Unga kan komma att publicera bilderna i exempelvis 

kanaler i sociala medier. Då är föreningen skyldig att säkerställa att deltagaren förstår syftet och 

får möjlighet att samtycka eller avstå. Deltagaren ska också få veta att hen i framtiden kan dra 

tillbaka sitt samtycke. 

Motionären påminner om att det inte bara är på förbundsnivå inom Svenska Kyrkans Unga som 

man kan vilja fotografera på och sprida vidare bilder från sitt arrangemang. Det vill 

förbundsstyrelsen gärna stötta genom att frigöra mer tid till att just skapa verksamhet att kunna 

fota och filma. Distrikt och lokalavdelningar ska få fokusera på att driva rolig och ideell verksamhet 

i sina medlemsnära sammanhang, så att fler unga kan få växa i tro och ansvar. Så får 

förbundsstyrelsen förbarma sig över EU-rätten. 

1 GDPR står för General Data Protection Regulation som på svenska är allmänna dataskyddsförordningen. 
Förordning (EU) 2016/679. 
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FFörbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

att bifalla motionen. 

Vidare läsning: 

http://data.europa.eu/eli/reg/2016/679/2016-05-04 

https://eur-lex.europa.eu/SV/legal-content/summary/general-data-protection-regulation-

gdpr.html 

https://svenskakyrkansunga.se/om-oss/dataskydd-gdpr/ 
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SSvar till Motion 2025:6 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärens engagemang. Förbundsstyrelsen 
instämmer med att det är viktigt att kunna möta medlemmars olika behov som t.ex. allergier 
och annan specialkost. 

Förbundsstyrelsen vill understryka att det inte är förbjudet att äta animalisk kost på 
arrangemang. Frågan handlar om vilken kost Svenska Kyrkans Unga serverar på sina 
riksarrangemang.  Livsmedelsverket (2025) skriver att för att bidra till en bättre miljö och hälsa 
så kan man börja med att minska på köttportionen och ersätta en del av köttet med 
vegetabilier som rotfrukter, spannmål, ärter eller bönor. Alla behöver hjälpa till att få ner 
utsläppen och vegetarisk kost är en del i det. Man behöver inte bara äta vegetarisk kost, men 
det är viktigt att få in fler vegetariska rätter i sin kost. 

Enligt Naturskyddsföreningen motsvarar ett kilo nötkött 25 koldioxidekvivalenter1 medan 
linser och bönor motsvarar 0,8 koldioxidekvivalenter. Om det skulle serveras spaghetti och 
köttfärssås (nötkött) på ett riksårsmöte med 200 personer så går det åt ca 25 kg köttfärs. 
Detta ger 700 koldioxidekvivalenter. Om det istället serveras linsgryta så går det åt 9 kg 
torkade linser vilket generar 7,2 koldioxidekvivalenter. Bara en måltid generar en skillnad på 
692,8 koldioxidekvivalenter. Att ersätta några måltider i veckan med vegetarisk mat minskar 
på koldioxidutsläppen och främjar ett bättre klimat.  

Svenska Kyrkans Unga vill vara i framkant och vara goda förebilder för både andra 
medmänniskor och Svenska kyrkan. Därför skrevs proposition 2017:7 “En propp om 
klimathopp - en vegetarisk riksorganisation”, att samtliga måltider vid Svenska Kyrkans Ungas 
riksarrangemang ska vara vegetariska. Senare vid Riksårsmötet 2021 beslutades det att 
erkänna ekocid som ett internationellt brott. Ekocid innebär medveten, storskalig 
miljöförstörelse som leder till skador på ekosystem och/eller livsmiljöer. 

Förbundsstyrelsen förstår att människor har individuella kostpreferenser. Ambitionen är att 
under fyra dagar erbjuda näringsrik och god mat så att arrangemanget blir trivsamt. Det är 
olyckligt om någon inte tycker om maten som erbjuds men förbundet kan tyvärr inte 
säkerställa att alla 200 deltagare alltid är nöjda med alla rätter som serveras.  

Förbundsstyrelsen anser att det är viktigt att leva som organisationen lär. Svenska Kyrkans 
Unga vill vara i framkant, vara goda förebilder och stå upp för en hållbar framtid, både för 
andra medmänniskor och för Svenska kyrkan.  

Förbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

Att  avslå motionen i sin helhet. 

1 Koldioxidekvivalenter är mängden av en viss växthusgas uttryckt som den mängd koldioxid som ger 
samma växthuseffekt.  
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SSvar till Motion 2025:7 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärens engagemang. Trygghet är en 
grundläggande värdering för Svenska Kyrkans Unga. Förbundsstyrelsen delar helt 
uppfattningen att alla barn och unga som deltar i vår verksamhet ska känna sig trygga, väl 
bemötta och skyddade från kränkningar och övergrepp. Motionen lyfter fram dessa frågor på 
ett tydligt och konstruktivt sätt, och det är glädjande att se ett så starkt engagemang för att 
skapa säkra och inkluderande miljöer i vår organisation. 

Förbundsstyrelsen anser att motionen är besvarad. Kravet på att genomgå utbildningen Trygga 
Möten gäller redan idag för förtroendevalda på förbundsnivå. Dessutom har förbundsstyrelsen 
gett förbundskansliet i uppdrag att se över förbundets handlingsplan mot mobbning, rasism, 
trakasserier och sexuella övergrepp. I det uppdraget ingår också att se över vilka utbildningar 
förtroendevalda ska genomgå, vilket inkluderar Trygga Möten och andra relevanta 
utbildningsinsatser. 

Förbundsstyrelsen vill också lyfta att det finns ett avtal med Svenska kyrkan om utbildningen 
Trygga Möten, och att denna redan används inom flera delar av organisationen. Varje distrikt 
och lokalavdelning är fri att själv välja vilka regler som ska gälla för förtroendevalda och ledare. 
Förbundet uppmuntrar däremot distrikt och lokalavdelningar att ta del av Trygga Möten, eller 
motsvarande utbildningar som bidrar till att skapa trygghet, medvetenhet och ansvarsfullt 
ledarskap. 

Som en del av det pågående arbetet planerar förbundsstyrelsen också att göra information om 
tillgängliga utbildningar tydligare och mer lättillgänglig på hemsidan. Det är en viktig del i att 
underlätta för förtroendevalda och andra engagerade att ta del av kunskap som stärker 
tryggheten i Svenska Kyrkans Ungas sammanhang. 

Förbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

att  anse motionen besvarad. 
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SSvar till Motion 2025:8 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och motionärernas engagemang. Förbundsstyrelsen 
har varit mycket aktiv i fråga om Svenska kyrkans skogsbruk. Två remissyttranden har lämnats 
och en särskild hearing för unga tillsammans med utredaren Görans Enander har hållits. Utöver 
det har flera avstämningar hållits mellan förbundsstyrelsens representanter och utredningen.  

Svenska Kyrkans Unga har yttrat sig i remissrundan över utredningen Kyrkan och skogen – 
ansvar, handling och hopp. I förbundsstyrelsens remissvar ställer sig Svenska Kyrkans Unga 
bakom utredningens förslag i sin helhet och uttrycker ett starkt stöd för att Svenska kyrkan 
visar mod och ledarskap i viktiga hållbarhetsfrågor. Svaret lyfter särskilt behovet av att förvalta 
skogen utifrån de fyra hållbarhetsdimensionerna: ekologisk, ekonomisk, social och andlig 
hållbarhet. 

Motionären lyfter ett stort och angeläget engagemang för klimatet, biologisk mångfald och 
samers rättigheter, vilket förbundsstyrelsen delar. Motionärens förslag till uttalande stämmer 
till stor del överens med ställningstaganden i förbundsstyrelsens remissvar. 

Skillnaden mellan motionens förslag till yttrande och förbundsstyrelsens remissyttrande gäller 
procentsatsen för skyddad mark. Motionären föreslår att 30 % av den totala markarealen ska 
skyddas, medan utredningen föreslår att 20 % av den produktiva skogsmarken avsätts till 
skydd för biologisk mångfald och klimatåtgärder (kolinlagring). Förbundsstyrelsen är inte 
negativ till ett ställningstagande där en högre procentsats föreslås skyddas, men lutar sig på 
utredningens förslag. 

Förbundsstyrelsen tycker att motionärens förslag till yttrande saknar ett avgörande perspektiv: 
de fyra hållbarhetsdimensionerna. För Svenska Kyrkans Unga som ungdomsorganisation, är 
frågan om hållbarhet avgörande. Svenska kyrkans skogar måste kunna bidra till kyrkans 
förkunnelse även i framtiden, utan att ge avkall på planetens ekologiska gränser.  
Förbundsstyrelsen delar motionärens engagemang, men anser att motionens förslag inte fullt 
ut beaktar den balans mellan olika hållbarhetsaspekter som utredningen lyckas formulera. 

I ökande utsträckning blir debatten om skogsutredningen polariserad och politiserad. 
Förbundsstyrelsen anser att remissvaret är rätt väg att gå för att påverka debatten i en enande 
och konstruktiv riktning, med samma mål som motionären förespråkar - att kyrkans skogsbruk 
ställs om till att värna hela skapelsen: människor, natur och samhälle. Det uttalande som 
motionären förespråkar ser förbundsstyrelsen snarare bidrar till splittring, än till att uppnå det 
målet.  

Med hänsyn till förbundsstyrelsens remissvar till skogsutredningen, som togs fram på en 
öppen konsultation där medlemmar tilläts bidra i demokratisk anda, samt det förtroende som 
Riksårsmötet beviljar förbundsstyrelsen att föra fram Svenska Kyrkans Ungas påverkansarbete, 
anses motionärens förslag till uttalande redan vara Svenska Kyrkans Ungas riktning framåt. 
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FFörbundsstyrelsen föreslår Riksmötet besluta 

Att besvara motion 2025 med anledning av förbundsstyrelsens remissvar till 
utredningen SKU 2024: 02 Kyrkan och skogen – ansvar, handling och hopp. 
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SSvar till Motion 2025:9 

Förbundsstyrelsen tackar för motionen och för motionärernas engagemang. 

Distrikten använder i dag olika lösningar för sina webbsidor. Vissa har valt att använda 
förbundets plattform, där de själva ansvarar för innehållet, medan andra har utvecklat egna 
alternativ. Det är även viktigt att understryka att uppdatering och underhåll av innehållet alltid 
ligger på det enskilda distriktets ansvar. Varje distrikt är fri att själva besluta om innehåll på 
sina webbsidor.  

Förbundsstyrelsen ser positivt på initiativ som syftar till att öka tillgängligheten till 
information inom organisationen. Vi tror att en gemensam webbstruktur, baserad på en 
standardmall för distriktens webbsidor, kan vara ett stöd i detta arbete. En sådan mall kan 
bidra till att grundläggande information – såsom kontaktuppgifter, styrdokument och 
uppgifter om årsmöten – blir lättillgänglig och enhetligt presenterad. Samtidigt är det viktigt 
att respektera de distrikt som valt andra vägar, och vårt fokus ligger på att skapa en så 
användarvänlig och funktionell lösning som möjligt för dem som väljer att använda förbundets 
plattform. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår förbundsstyrelsen att motionen avslås, men att 
Riksårsmötet bifaller ett uppdrag till förbundsstyrelsen att ta fram en gemensam standardmall 
för distriktens webbsidor. 

Förbundsstyrelsen föreslår Riksårsmötet besluta 

att avslå motionen, 

att uppdra åt förbundsstyrelsen att ta fram en standardmall för distriktens 
webbsidor med grundläggande struktur och innehåll för ökad tillgänglighet 
till viktiga dokument och kontaktuppgifter. 
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Interpellation – Varför har vi glömt våra medlemssidor? 

     Under riksårsmötet 2023 drevs motionen ” Det är dags att Svenska Kyrkans Ungas 
medlemssidor får ett ansiktslyft!” vars syfte var att få fart på utvecklingen av de trötta 
medlemssidorna och ge dom en modernisering så unga skulle vilja bli medlemmar. Jag 

och arbetet var på gång och ”snart” skulle de uppdaterade medlemssidorna lanseras. 
Hoppet var vid början av 2024. 

     Under riksårsmötet 2024 väckte jag denna punkt och frågade vad som hade hänt då 
ingen skillnad kunde bli sedd. Svaret blev konkret att de uppstått problem mellan den 
dåvarande samarbetspartnern och att arbetet ej hade gått framåt utan snarare bakåt.  

     Efter riksårsmötet 2024 lämnade jag återigen mötet hoppfullt av att snart kommer den 
uppdateringen ske. Det har nu gått 2 år. Ingen skillnad kan bli sedd för oss medlemmar. 
Vad är det som händer? 

Med denna interpellation vill jag att följande frågor ska besvaras: 

1. Varför har det ej skett någon visuell ändring av medlemssidorna på 2 år då det
nämndes att de ”snart” skulle ske under riksårsmötet 2023?

2. Vad hände med den utvalda referensgruppen som utsågs på Riksårsmötet 2021

hur har dom arbetat under dessa år?
3. Hur mycket pengar har Svenska Kyrkans Unga lagt på uppdateringen av

medlemssidorna sedan 
referensgruppen som skulle kontrollera detta år 2021?

4. När beräknar ni att vi medlemmar faktiskt ska få se en uppdatering av
medlemssidorna som möter en högre standard och som faktiskt följer vår

Linus Jarl Ågren 

Värnamo Lokalavdelning 
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SSvar på Interpellation 2025:1 

Förbundsstyrelsen vill tacka interpellanten för interpellationen och engagemanget. 
Förbundsstyrelsen har tagit de diskussioner som förts på Riksårsmötet angående 
medlemssystemet på största allvar. Ett smidigt, modernt och användarvänligt medlemssystem 
är av yttersta vikt för vår organisation.  

Förbundsstyrelsen anser att nuvarande medlemssystem inte lever upp till organisationens 
behov. Även om systemet skulle få ett uppdaterat grafiskt snitt (frontend), så skulle själva 
funktionerna (backend) fortfarande ha stora strukturella problem som inte går att åtgärda. 
Därför har förbundsstyrelsen beslutat att byta leverantör av medlemssystem. Det nya 
medlemssystemet kommer att lanseras 1a januari 2026. Från och med årsskiftet kommer 
Svenska Kyrkans Unga att använda sig av Sverok Admin ABs system eBas.  

Systemet eBas används av flera barn- och ungdomsorganisationer som söker samt får stats- 
och regionbidrag. Systemet är uppbyggt för att matcha organisationer som Svenska Kyrkans 
Ungas behov av att ha ett system som är enkelt att använda för lokalavdelningar, men 
fortfarande producerar de funktioner som förbundet och distrikten behöver för att kunna söka 
bidrag. I och med att fler organisationer använder samma system, är fler med och betalar för 
eventuella utvecklingskostnader. Förbundsstyrelsen har gjort bedömningen att eBas är både är 
ett modernare och billigare system, som kommer att matcha Svenska Kyrkans Ungas behov 
bättre än Medlemssidorna gör idag.  

1. Varför har det ej skett någon visuell ändring av medlemssidorna på 2 år då det nämndes
att de ”snart” skulle ske under Riksårsmötet 2023?

Förbundsstyrelsen har gjort en omfattande översyn av medlemssystemet “Medlemssidorna”. 
Översynen påbörjades i och med att förbundsstyrelsen fattade beslut om att anta Strategi 
2027. I översynen ställdes frågan om nuvarande system tillgodoser organisationens behov, 
eller om ett annat system skulle vara bättre på att utföra det uppdraget. En upphandling av ny 
leverantör av medlemssystem beslutades 2024-03-16, och beslut att gå vidare med Sverok 
Admin ABs system eBas fattades 2024-08-06/07. Med anledning av detta beslutade 
förbundsstyrelsen att avbryta utvecklingen av nuvarande medlemssystem.  

2. Vad hände med den utvalda referensgruppen som utsågs på Riksårsmötet 2021 för att
se till att medlemssidorna skulle uppdatera? Samt om gruppen finns kvar hur har dom
arbetat under dessa år?

På Riksårsmötet 2021 gavs förbundsstyrelsen i uppdrag att tillsätta en referensgrupp för 
kontrollering av den uppdaterade medlemssidan. Medlemmar till gruppen eftersöktes i 
förbundets nyhetsbrev Kors & Tvärs i november 2021. Under vintern 2021/2022 tillsattes 
referensgruppen och gruppmedlemmarna besvarade ett antal frågeformulär där de gav 
feedback på medlemssidorna och utvecklingsbehov. Inspelsrundorna följdes upp med ett antal 
digitala möten med referensgruppen. 
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Referensgruppens arbete resulterade i att förbundet uppdrog webbyrån att utveckla ett 
gränssnitt (utseende) som hämtade in sökresultat från Softadmin (medlemssystemet). 
Multisoft (företaget som levererar medlemssystemet) fick i sin tur uppdrag att utveckla 
Snippets (ett sorts anrop till medlemssystemet). Arbetet visades upp på Riksårsmötet 2023.  

I den större översynen av medlemsystemet, som initierades 2023, såg förbundsstyrelsen att 
även om gränssnittet uppdaterades, skulle systemet och funktionerna vara dysfunktionellt. 
Därför initierades processen med nytt medlemssystem istället.  

Intresset för deltagande i referensgruppen var inte jättestort. I samband med att diskussioner 
började föras om att istället byta medlemssystem, avslutades processen med att uppdatera 
medlemssidorna och därmed även referensgruppen.  

   
3. Hur mycket pengar har Svenska Kyrkans Unga lagt på uppdateringen av 
medlemssidorna sedan förbundsstyrelsen fick i uppdrag att uppdra referensgruppen som 
skulle kontrollera detta år 2021? 

Efter att förbundsstyrelsen fattade beslut om att byta medlemssystem har inga pengar lagts 
på utveckling av det gamla systemet och uppfräschningen av gränssnittet. Enbart buggfixar 
och absolut nödvändiga uppdateringar har godkänts.  

Under perioden augusti 2021 till december 2023 bedömer förbundsstyrelsen att 
utvecklingskostnaderna av ett nytt gränssnitt på Medlemssidorna har uppgått till ungefär 122 
000 kronor, med reservation för att eventuella andra utvecklingskostnader kan finnas 
medräknade. Den summan inkluderar inte den arbetstid och det engagemang som lagts ner.  

 

4. När beräknar ni att vi medlemmar faktiskt ska få se en uppdatering av medlemssidorna 
som möter en högre standard och som faktiskt följer vår grafiska manual? 

Systemet eBas kommer att lanseras 1a januari 2026. Det är inte möjligt att fullt ut anpassa 
systemet efter vår grafiska profil. Svenska Kyrkans Ungas logga kommer vara synlig och 
medlemmar kommer kunna känna igen sig. Systemet håller en högre standard vad gäller 
användarvänlighet, gränssnitt och funktion.  
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SVAR TILL INTERPELLATION 2025:2  

Förbundsstyrelsen tackar interpellanten för interpellationen och engagemanget. 

1. Vilka aktiva lokalavdelningar i utlandlandet finns idag?

Idag finns enbart en aktiv lokalavdelning i utlandet som godkändes som lokalavdelning 2025, 
Svenska Kyrkans Unga i Norge. Lokalavdelningen tillhör Visby stift.   

2. Hur ser förutsättningarna ut för att starta en lokalavdelning i en SKUT-
församling?

Att starta lokalavdelningar i församlingar tillhörande Svenska kyrkan i utlandet fungerar på 
samma sätt som att starta lokalavdelningar i Sverige. Med Svenska Kyrkans Ungas nuvarande 
stadgar tillhör lokalavdelningar som har sitt säte utomlands Visby distrikt. Det finns dock 
praktiska hinder, så som att det är svårare (men fullt möjligt) att registrera medlemmar utan 
svenskt personnummer i medlemssystemet.  

 Precis som författaren av interpellationen så ser förbundsstyrelsen också flera större 
svårigheter med att rekrytera fram nya lokalavdelningar i utlandsförsamlingar. Dels beror det 
på färre anställda som nu bara innefattar kyrkoherdar, men kan också vara andra aspekter, som 
att inte kunna åka på stiftsläger i närområdet. Språkbarriären kan också utgöra ett hinder, då 
barn och unga som bor utanför Sverige inte alltid har svenska språket med sig.  

3. Har förbundet någon strategi för att främja lokalavdelningar i utlandet?

Förbundet har ingen särskild strategi som vänder sig särskilt till utlandsförsamlingar. 
Förbundsstyrelsen har lagt en proposition om distriktstillhörighet för lokalavdelningar 
utomlands, med ambitionen att göra det enklare att vara en del av Svenska Kyrkans Ungas 
gemenskap för församlingar utomlands. 

Mycket av det arbetet med Svenska Kyrkans Unga i utlandet beror på kontakter med 
engagerade individer som tar med sig organisationens idéer och syfte ut i världen. Det 
förbundsstyrelsen sett är lokalavdelningar som startas upp men som har svårt att hålla igång 
verksamheten när nyckelpersoner lämnar efter kortare tid. Med det sagt så driver förbundet 
just nu också ett stort arbete med att göra det demokratiska arbetet i lokalavdelning så enkelt 
och lättförståeligt som möjligt.  
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4. Hur har arbetet mellan SKUT och SKU sett ut historiskt sett?

Det har även historiskt funnits en lokalavdelning utöver den som finns idag, lokalavdelningen i 
Hamburg. Lokalavdelningen kunde aldrig upptas fullständigt i Svenska Kyrkans Unga. Därmed 
har inget aktivt arbete med Svenska Kyrkans Unga och Svenska kyrkan i utlandet bedrivits 
historiskt.  

Det skulle kunna bedrivas gott arbete med ungdomar i utlandsförsamlingarna, som det idag 
redan görs med flera stift genom olika utbytesprogram för ungdomar. Förbundet gör gärna 
insatser som rustar unga och vuxna i hur lokalavdelningsarbetet går till, genom att till exempel 
ha utbildningar och mallar tillgängligt både fysiskt och digitalt. 
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